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PROTOKÓŁ  Nr XXXV/14 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 stycznia 2014 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych, (nieobecny J. Żwirbla)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1210.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Czesław Zdrojewski Zastępca Wójta Mielno, 

• Wiesław Piątek Radny Gminy Mielno, Przewodniczący Komisji ds. Przeciwdziałania 

Budowy Elektrowni Atomowej,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 30 grudnia 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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4. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie za 2013 rok oraz realizacja zapisów ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.    

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2014 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028;  

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2014; 

4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na 

rok 2014; 

5) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Bobolice na lata 2014-2019; 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów 

stanowiących własność Gminy Bobolice na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zwarcia umowy dzierżawy;  

7) planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2014; 

8) zniesienia pomnika przyrody w granicach administracyjnych Gminy Bobolice;  

9) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 grudnia 2013 roku 

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między 

sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

Ostatnia sesja RM odbyła się niespełna miesiąc wcześniej tj. 30 grudnia  2013 roku.  

* 8 stycznia 2014 roku Pani Burmistrz razem z Zastępcą Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Panem Markiem Golasem i Sekretarz Gminy Krystyną Dobrzańską reprezentowali Gminę 

Bobolice na spotkaniu opłatkowo - noworocznym na zaproszenie JE Księdza E. Dajczaka, 

Biskupa Diecezji Kszalińsko-Kołobrzeskiej. Biskup prosił o przekazanie życzeń dla 

wszystkich mieszkańców gminy, co niniejszym poprzez zebranych podczas sesji Pani 

Burmistrz uczyniła, prosząc także o przekazanie życzeń dalej;  

* w związku z pojawieniem się możliwości dofinansowania zakupu nowego średniego 

samochodu ratowniczo - gaśniczego ze środków RPO działanie 4.5.2. „Zapobieganie 

zagrożeniom", po rozważeniu możliwości spięcia finansowego zakupu takiego samochodu, 

którego koszt to nie mniej jak 670 tys. zł Pani Burmistrz podjęła decyzję, by złożyć stosowny 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego - tu możemy otrzymać maksymalnie 476 tys. zł. Jest 

to znaczna kwota i oczywiście zakup samochodu uzależniony jest od tego czy zostanie 

pozyskana kwota brakująca. Pani Burmistrz rozpoczęła szukanie poza budżetem pozostałych 

brakujących środków, tak by ich udział był jak najmniejszy. Brakująca kwota to 204 tys. zł. 

Uchwalając budżet zakup samochodu nie został wprowadzony do budżetu, dlatego należy 

szukać środków pozabudżetowych.  Po osobistych staraniach i spotkaniu Pani Burmistrz z 

Zastępcą Komendanta Głównego PSP, rozmowach z Zarządem Wojewódzkim ZOSP RP oraz 

RDLP w Szczecinku jest wielka szansa, by zakupić taki samochód przy niewielkim, bo tylko 

50 tys. zł udziale środków z budżetu gminy. Dlatego też decyzja na "tak" w zakresie 

wykorzystania nadarzającej się okazji zakupu samochodu dla OSP Kłanino i stąd 

wprowadzenie tego zadania do tegorocznego budżetu gminy. Jednostka OSP Kłanino jest 

wpisana do rejestru systemu ratowniczo-gaśniczego, jednostka dysponuje niemieckim 29 

letnim samochodem ratowniczo – gaśniczym, wiadomo jaka jest awaryjność samochodu po 

tylu latach, dlatego stąd problem z zakupem części zamiennych. Jednostka wyjeżdża bardzo 

często, jak wynika z analizy ze średnich 4 ostatnich lat to było od 21 do 40 wyjazdów rocznie.   

Jednakże zakup samochodu zależy od pozyskania zasadniczej kwoty podstawowej z RPO;  

* spotkanie z Dyrektorem Instytutu Pamięci Narodowej ze  Szczecina oraz grupą 

rekonstruktywną  Godzisław  w sprawie przygotowania, a następnie przeprowadzenia 

inscenizacji historycznej na temat żołnierzy podziemia antykomunistycznego w Bobolicach 

po zakończeniu II światowej. Całość odbywa sie pod nadzorem merytorycznym IPN-u. Jak 
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się okazało Bobolice w pierwszych latach powojennych były ważnym punktem na 

mapie polskiego zbrojnego ruchu antykomunistycznego. Jako szczególne miejsce jeśli chodzi 

o powojenny opór społeczeństwa wobec sowietyzacji kraju i wprowadzania systemu 

komunistycznego. Postać "Żelaznego"- Zdzisława Badochy, dowodzącego jednym ze 

szwadronów Łupaszki - żołnierze wyklęci. Partyzanci z BOA tj. Bojowego Oddziału Armii. 

21.05.1946 rok nastąpiła akcja rozbicia posterunku milicji Obywatelskiej w Bobolicach (ul. 

Pocztowa) oraz rozbiciu placówki Urzędu Bezpieczeństwa (obecna ul. Polna). Rekonstrukcje 

całej tej akcji ok. 20 czerwca 2014 roku w faktycznych miejscach akcji z 1946 roku w ramach 

lekcji historii ożywionej. Ma pokazać młodemu pokoleniu jak wyglądało życie w Bobolicach 

tuż po wojnie, i że cechy tj. umiłowanie wolności osobistej i wolności ojczyzny, poświęcenie 

były bardzo ważne również dla młodych ludzi. Inscenizacja ma też być hołdem dla tych ludzi, 

którzy o tę wolość walczyli; 

* 12 stycznia 2014 roku odbył się XXII Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy - 

zebrano prawie 15 tys. zł w Bobolicach oraz ponad 1,2 tys. zł w Kłaninie. Pani Burmistrz 

podziękowała kierownictwu M-GOK oraz Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w  Kłaninie i 

strażakom w Kłaninie;  

* 15 stycznia 2014 roku Pani Burmistrz spotkała się ze sprawcami, przy udziale 

pełnomocnika osób, którzy dokonali zniszczeń pomnika poświęconego żołnierzom 

radzieckim poległym w II wojny światowej znajdujący przy ul. Koszalińskiej. Ze sprawcami 

(są to 2 osoby: 1 osoba z Bobolic i 1 z powiatu polickiego - wiek 23 i 24 lata Pani Burmistrz 

podpisała ugodę, w której zobowiązali się naprawić szkodę (naprawa pomnika i tablicy) w 

terminie do 31 maja 2014 roku oraz przeprosić za swoje zachowania mieszkańców miasta i 

gminy Bobolice poprzez zamieszczenie takich przeprosin na łamach BWS. Jednocześnie Pani 

Burmistrz wycofała wniosek o ich ściganie w tej sprawie prowadzonej przez prokuraturę; 

* Spotkanie z dyr. ANR O/ Koszalin w temacie spłaty przez Gminę Bobolice należności po 

zmarłym śp. K. Gerbatowskim. Po rozmowach z Prezesem ANR obecnie Gmina jest na etapie 

podpisywania ugody, która będzie polegała na tym, że Gmina spłaci należność główną 

251.586,89 - spłata przez pięć lat począwszy od 2014r (do 2018 włącznie) po 50. 317, 38 zł. 

Natomiast odsetki (odsetki tj.429.739, 60) jest zgodna na całościowe umorzenie odsetek. 

RAZEM ZALEGŁOŚCI GMINY WZGLĘDEM ANR (należność gówna+ odsetki = 681.326, 

49 zł). W dniu 28 stycznia br. gmina ogłosiła kolejne już rokowania na zbycie działki 

(powierzchnia 13,75 ha). Rokowania odbędą się 4 kwietnia br., cena wywoławcza działki 

760.000 zł. Funkcja dominująca: rekreacja, usługi sportu i turystyki; funkcja uzupełniająca: 

zabudowa mieszkalna jednorodzinna, obiekty inżynieryjne, zieleń leśna; 
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* spotkanie z wicemarszałkiem Andrzejem Jakubowskim w sprawie poparcia 

kilkuletnich starań gminy w zakresie naprawy DW 205, na odcinku 1,1 km od Chociwl do 

miejscowości Bobolice. Dzięki poparciu Pana Wicemarszałka Jakubowskiego jest zgoda na 

to, że droga ta będzie naprawiona kompleksowo; 

* rozpoczęły się i trwają zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP w Bobolicach, które 

odbywają się w każdą sobotę. Do udziału w zebraniach zaproszenia mają także sołtysi i o 

obecność sołtysów poprosiła Pani Burmistrz; 

* przygotowania do ferii zimowych, które potrwają od 17 do 28 lutego 2014 roku. Wszelkie 

informacje dotyczące przebiegu ferii będą dostępne we wszystkich szkołach, świetlicach 

wiejskich, gablotach sołeckich. Wszystkie świetlice na terenach wiejskich oraz świetlica 

socjoterapeutyczna „Tafla” w Bobolicach, szkoły, Miejsko – Gminna Biblioteka Paubliczna, 

hala widowiskowo-sportowa, Orlik  organizują zajęcia podczas ferii, siłownia – bezpłatnie; 

* 21 stycznia 2014 roku jak coroczne Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w Komendzie 

Miejskiej Policji w Koszalinie, które dotyczyło podsumowania bezpieczeństwa publicznego 

na terenie powiatu koszalińskiego w 2013 r.; 

* Dzień Babci i Dziadka – Pani Burmistrz serdecznie podziękowała za wszystkie zaproszenia, 

starała się korzystać ze wszystkich zaproszeń. Wszystkie przedstawienia są ciekawie i dobrze 

przygotowane. W Szkole Podstawowej w Drzewianach oraz Szkole Podstawowej w Kurowie 

niesamowicie wysoka frekwencje babć i dziadków. Świetlice w Dargini i Głodowej także 

były organizatorami takiej imprezy; 

*  24 stycznia 2014 roku odbyło się spotkanie z sołtysami gminy Bobolice. Na spotkaniu 

omawiane były sprawy ważne dla społeczności terenów wiejskich; 

* poprawa bezpieczeństwa i płynności ruchu drogowego na DK 11 i DK 25, przebudowa 

DK11 i DK 25 w mieście Bobolice. 17 stycznia 2014 roku odbyła się druga Rada Projektu, 

gdzie uzgodniona została ostateczna koncepcja. Prace mają rozpocząć się w czerwcu br. 

Obecnie trwają prace nad tymczasową organizacją ruchu na czas realizacji tej inwestycji. 

Wszystkim zależy, żeby ta inwestycja odbyła się przy jak najmniejszych zgrzytach 

mieszkańców Bobolic i turystów. Ponadto 28 stycznia 2014 roku odbyło się spotkanie w 

siedzibie UM z udziałem Policji z Komendy Wojewódzkiej w Szczecinie (która opracowuje 

całą organizację ruchu), GDDKiA, Wicedyrektor ZZDW w Koszalinie, Dyrektor PZD, Pani 

Burmistrz, Wiceburmistrz, Komendant Straży Miejskiej, Kierownik Posterunku Policji w 

sprawie omówienia tymczasowej organizacji ruchu na czas realizacji inwestycji. Jeżeli będzie 

plan organizacji ruchu na czas budowy zaakceptowany to zostanie przekazany  do 

wiadomości, zostanie upubliczniony, przekazany mediom po to, żeby kierowcy wiedzieli jak 

mają się sprawnie poruszać nie wjeżdżając do Bobolic na czas budowy. Pani Burmistrz 
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dodała, że pamięta o bezpieczeństwie przy wjeździe do Bobolic od strony Koszalina 

przed stacją paliw. Przy okazji przebudowy teren ten został uwzględniony na zasadzie 

oznakowania czerwonego jezdni i wykonanie podświetlonej wysepki, która ma spowolnić 

ruch i powodować ostrzeżenie przed niebezpieczeństwem. Na zakończenie tego tematu Pani 

Burmistrz poinformowała, że 4 lutego 2014 roku spotyka się z Dyrektorem Dziedziną ze 

Szczecina, który zaproponował te spotkanie w celu omówienia kosztów inwestycji; 

* Lokalna Darłowska Grupa Rybacka – czynione są starania do wejścia do LDGR. Odbędzie 

się spotkanie z rybakami z gminy Bobolice i przedstawicielami Darłowskiej Grupy Rybackiej 

celem omówienia szans i perspektyw na wejście do Grupy Rybackiej; 

* Pani Burmistrz poinformowała, że podjęła decyzję o tym, żeby budżet na 2015 rok był 

budżetem partycypacyjnym czyli obywatelskim, mieszkańcy będą mieli prawo decydowania 

jakie inwestycje przydałby się w gminie Bobolice i jakie trzeba wykonać w 2015 roku. Zespół 

kierowniczy rozpoczął już pracę nad tym zadaniem i procedura została uruchomiona. Ważne 

jest to, żeby mieszkańcy w drodze głosowania wypowiadali się na tematy tego co jest ważne 

na terenach wiejskich i mieście. kwotę pieniędzy.  

Idea budżetu obywatelskiego jest taka, że to mieszkańcy zgłaszają pomysły na to jak wydać 

określoną kwotę, a następnie - po wstępnej ocenie urzędników oraz Rady Budżetu 

Obywatelskiego - to mieszkańcy w drodze głosowania  wskazują te projekty, które ich 

zdaniem warto zrealizować.  

Mieszkańcy będą mogli zgłaszać się do udziału w pracach Rady Budżetu Obywatelskiego i 

dokonywać zgłoszeń zadań - projektów, które uważają, że powinny zostać zrealizowane w 

mieście i gminie w przyszłym roku.  

Rada Budżetu Obywatelskiego ( RBO ) to kilkunastoosobowa grupa osób np. 20 osób (w 

Koszalinie to 30 osób), z których 1/2 wskazuje burmistrz (przedstawiciele kultury, ludzie 

biznesu, społecznicy, lokalni przedsiębiorcy, organizacji pozarządowych, pracownicy urzędu, 

...) natomiast druga połowa - pozostała 1/2 to reprezentanci wybrani spośród mieszkańców, w 

tym ci,  którzy zgłoszą się do ratusza. Jeśli liczba osób będzie większa niż liczba miejsc 

wówczas najsprawiedliwsze będzie głosowanie (by wybrać te drugą połowę). Burmistrz 

ustala termin zgłaszanie się osób chętnych do pracy w RBO (w Koszalinie to dwa tygodnie ). 

Następnie Burmistrz ogłasza termin, formę i sposób zgłaszania projektów (pomysłów) przez 

mieszkańców, po czym następują konsultacje z mieszkańcami, wybór określonej liczby 

projektów i głosowanie nad wyborem ostatecznych, które będę wybrane do realizacji w 

2015r. Nad strategią tego działania od 5 lutego 2014 r. rozpoczyna pracę Zespół Kierowniczy; 

* Gmina Bobolice już drugi miesiąc aktywnie uczestniczy w konsultacjach społecznych nad 

zapisami i ostatecznym kształtem Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
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Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020. Dla Gminy – dla całego województwa 

zachodniopomorskiego to bardzo ważny dokument ustalający możliwości uzyskania wsparcia 

finansowego dla projektów realizowanych przy udziale środków z Unii Europejskiej. Spotkań 

w tej sprawie w Szczecinie oraz Koszalinie i Karlinie z udziałem Wicemarszałka A. 

Jakubowskiego odbyło się kilka. Ostatecznie w terminie do 27 stycznia 2014 roku gminy 

miały czas na zgłaszanie w formie pisemnej uwag do konsultowanego projektu RPO WZ. 

Jako gmina Bobolice mimo, że wcześniej podczas spotkań konsultacyjnych ustnie zgłaszane 

były uwagi do tego dokumentu to oczywiście pisemnie 27 stycznia zostały zgłoszone również 

te uwagi: 

- rozszerzyć katalog o budowę kanalizacji deszczowej i modernizacji kanalizacji deszczowej; 

- przedsiębiorczość nowych technologii; 

- rozszerzenie katalogu w inwestycji o przetwórstwo i chłodnictwo rolno – spożywcze oraz 

skup płodów rolnych, runa leśnego i płodów rolnych;  

- przynależność Bobolic w ramach Zachodniopomorskich Inwestycji Terytorialnych – jest to 

nowy instrument wsparcia, z którego firmy będą mogły korzystać poza RPO; 

 

Ad.4. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie za 2013 rok oraz realizacja zapisów ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.   

Sprawozdanie Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach . Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

Przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych.  

1) w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  
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2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-

2028.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2014.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Zgodnie z art. 41 ust.1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w  trzeźwości                              

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką i 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 

alkoholu należy do zadań własnych gmin.  

W szczególności zadania te obejmują: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjo-terapeutycznych; 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych; 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 131 i 

15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego; 
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6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie 

centrów integracji społecznej. 

Zgodnie z art. 41 ust. 2 ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu w  

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi realizacja zadań, o których mowa w ust. 1, 

jest prowadzona w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, stanowiącego część strategii rozwiązywania problemów społecznych, 

uchwalanego corocznie przez radę gminy. Program jest realizowany przez ośrodek pomocy 

społecznej, o którym mowa w przepisach o pomocy społecznej lub inną jednostkę 

wskazaną w programie. W celu realizacji programu wójt (burmistrz, prezydent miasta) 

może powołać pełnomocnika. 

Zgodnie z art. 41 ust.5  ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi zasady wynagradzania członków gminnych 

komisji rozwiązywania problemów alkoholowych określa rada gminy w gminnych 

programach rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  w Gminie 

Bobolice na rok 2014.     

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

 

Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii do 

zadań własnych gminy należy przeciwdziałanie narkomanii, które obejmuje: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i 

osób zagrożonych uzależnieniem; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w 

zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w 

tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz 
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dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służących 

rozwiązywaniu problemów narkomanii; 

5) pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętym 

ubóstwem  i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym tych osób 

z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. 

Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

Wójt (burmistrz, prezydent miasta) w celu realizacji zadań, o których mowa w ust.1, 

opracowuje projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, zwanego dalej 

„Gminnym Programem”, uwzględniając zadania określone   w art. 2 ust. 1 pkt 1–3 oraz 

kierunki działań wynikające z Krajowego Programu. Gminny Program stanowi część gminnej 

strategii rozwiązywania problemów społecznych. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii  

Gminny Program uchwala rada gminy. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

Gminny Program jest realizowany przez jednostkę wskazaną w tym programie. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

w celu realizacji zadań, o których mowa w ust. 1, wójt (burmistrz, prezydent miasta) może 

powołać pełnomocnika.              

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

5) w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Bobolice na lata 2014-2019.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik referatu 

nieruchomości i ochrony środowiska.   

Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 

– 2019 jest dokumentem strategicznym, określającym zasady oraz cele polityki 
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mieszkaniowej gminy, prowadzonej w szczególności w zakresie zaspokajania 

potrzeb mieszkaniowych najbardziej potrzebujących członków wspólnoty samorządowej. 

Obowiązek uchwalenia programu nakłada na radę art. 21 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia                  

21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

Kodeksu cywilnego. Zgodnie z przepisami tej ustawy wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy obejmuje: 

1) prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy                   

w poszczególnych latach objętych programem,  

2) analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego 

budynków i lokali, z podziałem na kolejne lata, 

3) sprzedaż lokali w kolejnych latach, 

4) zasady polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu, 

5) sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy oraz przewidywane zmiany w zakresie zarządzania mieszkaniowym 

zasobem gminy w kolejnych latach, 

6) źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach, 

7) wysokość wydatków w kolejnych latach, z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, 

koszty remontów oraz koszty modernizacji lokali i budynków wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy, koszty zarządu nieruchomościami wspólnymi, których 

Gmina jest jednym ze współwłaścicieli oraz koszty remontów części wspólnych                           

we wspólnotach mieszkaniowych, 

8) opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania i racjonalizację 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 

Podstawowymi założeniami programu w zakresie realizacji polityki mieszkaniowej gminy są: 

− poprawa dostępności lokali komunalnych dla osób o niskich dochody, 

− zwiększenie w zasobie mieszkaniowym liczby lokali socjalnych dla gospodarstw 

domowych znajdujących się w trudnej sytuacji rodzinnej i materialnej oraz tych, wobec 

których sąd orzekł takie uprawnienie, 

− sukcesywna poprawa stanu technicznego posiadanego zasobu mieszkaniowego, 

− zwiększenie standardu i efektywności zarządzania zasobem,  

− racjonalizacja gospodarowania zasobem, obejmująca m. in. zamiany lokali, czy sprzedaż 

ostatnich lokali gminnych w budynkach wspólnot mieszkaniowych, 

− kształtowanie zasad polityki czynszowej tak, aby wpływy z czynszu pokrywały wydatki 

związane z utrzymaniem mieszkaniowego zasobu gminy. 
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Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 – 2019” 

uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów 

stanowiących własność Gminy Bobolice na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

W Uchwale Nr XXIX/273/13 z dnia 27 czerwca 2013 r. Rada Miejska w Bobolicach 

wyraziła zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy między innymi części działki nr 60 o powierzchni 1,44 m2 położonej w Bobolicach 

przy Placu Chrobrego z przeznaczeniem pod pojemniki do zbiórka odzieży używanej oraz 

innych tekstylii gospodarczych. Określona we wskazanej wyżej uchwale powierzchnia 

odpowiada powierzchni zajmowanej przez jeden kontener, tymczasem w Bobolicach przy 

Placu Chrobrego postawione są 2 takie pojemniki. Faktyczna powierzchnia części działki nr 

60 planowana do wydzierżawienia jest więc dwukrotnie większa niż określona w uchwale z 

czerwca ubiegłego roku i wynosi 2,88 m2. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) w sprawie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2014.  

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej.  

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił Pan Artur 

Tomczak Przewodniczący Komisji. 
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Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji przedstawiła plan pracy Komisji ds. 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Zdzisław 

Strzelczak przedstawił plan pracy Komisji. 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2014 rok.  

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

8) w sprawie zniesienia pomnika przyrody w granicach administracyjnych Gminy 

Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 Zgodnie z art. 44 ust. 3  ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (j.t. 

Dz. U. z 2013 r., poz.627 z późn. zm.) zniesienie formy ochrony przyrody następuje w razie 

utraty wartości przyrodniczych, ze względu na które ustanowiono formę ochrony przyrody, 

lub w razie konieczności realizacji inwestycji celu publicznego lub zapewnienia 

bezpieczeństwa powszechnego. Zniesienia formy ochrony dokonuje Rada Gminy w drodze 

uchwały w oparciu o uzgodnienie z właściwym regionalnym dyrektorem ochrony środowiska. 

Aktami tworzącymi pomniki przyrody, o których mowa w § 1 była Uchwała Nr 

XXVIII/259/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 marca 2009 roku, opublikowana w 

Dz. Urz. Woj. Zach. Nr 21, poz.823 z dnia 02 czerwca 2009 r. 

Pomnik przyrody, o którym mowa w § 1 jest w złym stanie zdrowotnym (100% posuszu) 

stanowi niebezpieczeństwo rozprzestrzeniania się żerujących na chorym osobniku owadów, 

co uniemożliwi rozprzestrzenianie się patogenów na sąsiednie drzewa. 

Zniesienie formy ochrony przyrody z drzewa wymienionego w uchwale następuje ze względu 

na utratę wartości przyrodniczych. Zgodnie z art. 44 ust. 3a ww. ustawy, projekt uchwały 

został uzgodniony pismem z dnia 16 grudnia 2013 r. z Regionalną Dyrekcją Ochrony 

Środowiska w Szczecinie.  

Mając powyższe na uwadze spełnione zostały przesłanki prawne do podjęcia uchwały.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  
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9) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód 

osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego,  o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 w/w ustawy. Kryterium 

to od dnia 1 października 2012r. stanowią kwoty: 542 zł dla osoby samotnie gospodarującej 

oraz 456 zł na osobę w rodzinie (Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 17 lipca 2012 r. w 

sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z 

pomocy społecznej - Dz. U. z 2012 r., poz. 823).  

Ustanowiony rządowy program uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. w 

sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (M. P. z 2013 r., poz. 

1024) przewiduje udzielanie wsparcia w zakresie dożywiania osobom spełniającym kryterium 

dochodowe w wysokości 150 % kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy o pomocy 

społecznej.  

Zgodnie ze wskazówkami MPiPS w zakresie realizacji uchwały Rady Ministrów z dnia 10 

grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (M. 

P. z 2013 r., poz. 1024) zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej, gmina może 

udzielać wsparcia w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności osobom 

spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150 % kryterium tylko w przypadku 

uchwalenia przez gminę stosownej uchwały podwyższającej kryterium dochodowe do tego 

poziomu.  

W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin korzystających z wsparcia 

systemu pomocy społecznej podwyższenie do 150 %kryterium dochodowego w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności ułatwi oraz 

uskuteczni działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi osobom i 

rodzinom, w szczególności rodzinom wielodzietnym i niepełnym zabezpieczenie potrzeb 

żywieniowych. Wobec powyższego podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione. 
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Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki odczytał pismo, które wpłynęło do 

Biura Rady. Pismo stanowi załącznik do protokołu. Głos zabrali przedstawiciele Gminy 

Mielno w zakresie sprzeciwu proponowanej lokalizacji i budowy elektrowni atomowej w 

Gąskach w g. Mielno. Podczas dyskusji przedstawiona została prezentacja multimedialna, 

która stanowi załącznik do protokołu. Rozdane zostały także wszystkim zebranym materiały 

informacyjne dotyczące budowy elektrowni atomowej w gminie Mielno, które również 

stanową załącznik do protokołu.  

Czesław Zdrojewski zastępca Wójta Mielna podziękował za możliwość wystąpienia podczas 

sesji. 9 sierpnia 2013 roku podpisano list intencyjny zawierający protest samorządów w 

sprawie lokalizacji elektrowni w Gąskach. List ten podpisały następujące gminy: Karlino, 

Ustronie Morskie, Rewal, Będzino, Biesiekierz, miasto Kołobrzeg, gmina Kołobrzeg, 

Manowo i Mielno. To nie tylko nadmorskie samorządy, a wśród tych gmin nie ma Bobolic. 

Pan Wójt zwrócił się z prośbą o poparcie tej inicjatywy. Protest ten poparło 98% 

mieszkańców w referendum, które zostało zorganizowane.   

 

Radna Bożena Aksiutin zapytała, czy przedstawiciele gminy Mielno byli z tą prezentacją w 

Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego? To tam powinno się udać bo to tam zapadają 

decyzje.  

Piątek Wiesław Radny Gminy Mielno – powiedział, że wszelkie działania są podejmowane, 

przedstawiciele gminy Mielno byli także u Premiera. Dodał, że wystąpili o ujawnienie 

informacji publicznej dotyczącej ustalenia lokalizacji budowy elektrowni atomowej.   
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Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrał: 

1. Radny Zdzisław Strzelczak -  zapytał jak toczy się sprawa Pana Michalskiego dotycząca 

podziału zabudowanej działki w Bobolicach przy ul. 1 Maja w Bobolicach. Pan radny dodał, 

że obietnice ze strony Urzędu były takie, że do końca grudnia 2013 roku sprawa będzie 

zakończona.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że sprawdzi dokładnie tę 

sprawę i odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


